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2.SINIF TÜRKÇE DERSİ ÖZETİ 

HARF BİLGİSİ: 

Dilimizdeki sesleri belirten işaretlere 

harf denir. Alfabemizde 29 harf vardır. Bu 

harfler belli bir sıraya göre dizilerek 

alfabe(abece) oluşturulmuştur. 

Harfler:  

a-b-c-ç-d-e-f-g-ğ-h-ı-i-j-k-l-

m-n-o-ö-p-r-s-ş-t-u-ü-v-y-z. 

 

ÜNLÜ VE ÜNSÜZ HARFLER: 

Alfabemizdeki 29 harfin 8 tanesi 

ünlü(sesli) 21 tanesi ünsüz harflerdir. 

 

HECE BİLGİSİ: 

Ağzımızın bir hareketiyle çıkan 

seslere hece denir. Türkçede en az bir, en 

çok 4 harften oluşan heceler bulunur. 

** Bir hecede kaç tane ünlü harf varsa o 

kadar hece vardır. 

Örnek: salatalık: sa- la- ta- lık 4 heceli bir 

kelimedir. 

Örnek: testere: tes- te- re 3 heceden 

oluşmuştur. 

 

 

 

 

EŞ ANLAMLI KELİMELER: 

Anlamları birbirinin aynısı olan 

kelimelerdir.  

Örnek: vatan-yurt fakir-yoksul    

 Yaşlı-ihtiyar   hediye-armağan   

  öykü-hikâye 

 

ZIT ANLAMLI KELİMELER: 

Anlamları birbirinin tam tersi olan 

kelimelerdir. 

Örnek: eski-yeni dolu-boş   İç-dış 

 ağır-hafif 

 

CÜMLE BİLGİSİ: 

Cümleler anlamlı söz dizileridir.  

Cümle olabilmesi için bir eylemin, bir işin 

bildirilmesi gereklidir.  

Bir kelimeden oluşan cümleler de vardır.  

Örnek: -Gidiyorum. (Bu cümlede gitme 

işinden bahsedilmiştir.) 

Ancak; “Ağacın yaprakları” bir cümle 

değildir, çünkü ne olduğu hakkında bir bilgi 

verilmemiştir. 
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YAZIM KURALLARI: 

1-Cümlelerin ilk harfi büyük yazılır.  

  “Ben okula gidiyorum.” 

2-Kişi adları büyük harfle başlar.  

“Geçenlerde Ahmet bana kurabiye verdi.” 

3-Yer adları büyük harfle başlar.   

Ülkemizin başkenti Ankara’dır. 

4-Başlıklar yazılırken tamamı büyük veya 

ilk harfleri büyük yazılır. 

5-Bayram adları büyük harfle yazılır.   

“Zafer Bayramı” 

6-Şiirde dizelerin ilk harfi büyük yazılır. 

Örnek: 

Kucak açarsın herkese 

Bu dost şu düşman demeden 

İyilik yaparsın herkese 

Bir karşılık beklemeden. 

 

NOKTALAMA İŞARETLERİ: 

NOKTA: Cümlenin sonuna konur.   

  Örnek: Okulumu çok seviyorum. 

Sıra bildiren sayıların sonuna konur.           

Örnek: Lale, yarışı 3. sırada bitirdi. 

Saat ve dakika gösteren sayıların arasına 

konur.        

Örnek: Acele edin, saat 12.30’da ders 

başlayacak. 

 

SORU İŞARETİ: 

Soru cümlelerinin sonuna konur. 

Örnek: -Bugün saat kaçta buluşalım?  

            -Hangi okulda okuyorsun? 

 

ÜNLEM İŞARETİ: 

Sevinç, heyecan, şaşkınlık, korku üzüntü gibi 

duyguları anlatan cümlelerin sonuna konur. 

Örnek: -Önüne bak düşeceksin! 

             -Eyvah, yere düştü! 

 

KISA ÇİZGİ: 

Satır sonuna sığmayan kelimeleri 

hecelerinden ayırmak için kullanılır.  

Örnek: ma-sa, şefta-li, bilgisa-yar... 

 

KESME İŞARETİ: 

Özel adlara getirilen ekler kesme işareti ile 

ayrılır.  

Örnek: Bu yıl İzmir’de yapılan fuara 

katılacağız. 

Sayılara getirilen ekler kesme işareti ile 

ayrılır.  

Örnek: 10’dan başlayarak 18’e kadar ikişer 

sayalım. 


